
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 4ο Γυµνάσιο Σταυρούπολης Θεσσαλονίκης,
σελ. 9490, 9491

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  9490, 9494

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 9475-9478
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9478-9487
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση

των προβληµάτων στη λειτουργία του Γενικού Νοσοκοµείου
Νίκαιας - Πειραιά, σελ.  9488

β) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-
τισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε το νέο οργανόγραµµα που
προτείνει το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης για τη Γενική Γραµµατεία Πολιτι-
σµού, σελ. 9489

γ) Προς τον Υπουργό Διοικητικής Διακυβέρνησης, σχετικά
µε τη θεσµοθέτηση ασφαλιστικών δικλείδων για την διακρί-
βωση των πραγµατικά επίορκων  δηµοσίων υπαλλήλων από
όσους παραπέµπονται για ήσσονος σηµασίας ζητήµατα, σελ.
9492

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 9475-9494

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 9490, 9494
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Θ. , σελ. 9494
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 9490

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 9492, 9493
ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ Μ. , σελ. 9488, 9489
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 9489, 9490, 9491
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 9488, 9489
ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ Α. , σελ. 9492, 9493
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ. , σελ. 9490, 9491

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΘ’

Πέµπτη 21 Μαρτίου 2013



Αθήνα, σήµερα στις 21 Μαρτίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.30’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρία Γιαννακάκη,
Βουλευτή Β’ Πειραιώς, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κώστας Λυκοκάπης εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για τη διαµόρφωση της µισθοδοσίας του Γε-
νικού Διευθυντή της ΔΕΥΑΠ.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι νοµικοί σύµβουλοι της ΔΕΥΑΠ
παραθέτουν τις θέσεις τους, σχετικά µε την αποζηµίωση κανονι-
κής άδειας των ετών 1999 έως και 2003 του θανόντα Γενικού Δι-
ευθυντή της ΔΕΥΑΠ κ. Αναστασίου Πολυζωγόπουλου.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Υ-
πουργείου Γεωργίας Νοµού Αχαΐας αιτείται την επαναξιολόγηση
της προοπτικής διατήρησης και αναβάθµισης του Περιφερειακού
Κέντρου Προστασίας Φυτών και  Ποιοτικού Ελέγχου Αχαΐας.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Στέφανος Κούλης εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την πρόταση κατάργησης του Τµήµατος
Κοινωνικής Εργασίας του ΑΤΕΙ Πατρών.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία παραθέτει τις προτάσεις της στο σχέδιο νόµου:
«Επενδυτικά εργαλεία ανάπτυξης, παροχή πιστώσεων και άλλες
διατάξεις».

6) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ευρώτα Νοµού Λακω-
νίας επισηµαίνει την ανάγκη στελέχωσης του Κέντρου Υγείας
Βλαχιώτη µε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, καθώς και τη
στελέχωση των υπηρεσιών του ΕΚΑΒ.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολύτεκνων
Γονέων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επίλυση θέµατος, που
αφορά τις µετεγγραφές των τέκνων πολύτεκνων οικογενειών.

8) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ελλήνων Αρχαιολό-
γων αιτείται την επίλυση θέµατος, που αφορά το νοµικό πλαίσιο
που πρέπει να τεθεί στις προσλήψεις εξειδικευµένου προσωπι-
κού σε έργα ΕΣΠΑ της Γενικής Γραµµατείας Πολιτισµού.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Πάνος  Σακελλαρόπουλος αι-
τείται την άµεση αποκατάσταση της κυκλοφορίας στην Κλειτορία
Αχαϊας και την επαναφορά της διασαλευθείσας οικονοµικής, εµ-
πορικής και κοινωνικής ζωής της περιοχής στα κανονικά της επί-
πεδα.

10) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αίγινας Νοµού Αττικής αι-
τείται τη διατήρηση λειτουργίας της Δηµόσιας Οικονοµικής
Υπηρεσίας στην  Αίγινα.

11) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Κοσµητεία της Πολυτεχνικής
Σχολής του Πανεπιστηµίου Θεσσαλίας αιτείται την επανεξέταση
του αριθµού εισακτέων στα τµήµατά της,  καθώς και τη µετονο-
µασία ενός τµήµατος της Σχολής.

12) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ατόµων µε Αναπηρίες
της  Επαρχίας  Ρόδου διαµαρτύρεται για τις µεγάλες καθυστε-
ρήσεις για εξετάσεις από τις υγειονοµικές επιτροπές του ΚΕΠΑ
Ρόδου.

13) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος
Εκτελωνιστών Κρήτης αιτείται την επανεξέταση θέµατος που
αφορά την κατάργηση του Περιφερειακού Κέντρου Προστασίας
Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου Ηρακλείου.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέν-
τρων Ξένων Γλωσσών Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται την
ενεργοποίηση της υπηρεσίας  αξιολόγησης, διαπίστευσης και
ελέγχου όλων των συστηµάτων πιστοποίησης γλωσσοµάθειας

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’
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στη χώρα µας.

15) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Κοσµητεία της Σχολής Επι-
στηµών του Ανθρώπου του Πανεπιστηµίου Θεσσαλίας αιτείται
τον εξορθολογισµό του αριθµού εισακτέων της Σχολής και πα-
ράλληλα προτείνει την αλλαγή  της ονοµασίας της νέας σχολής
σε «Σχολή Ανθρωπιστικών και Κοινωνικών Επιστηµών».

16) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Δευτεραίος αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά την ανεκτέλεστη απόφαση του
Τοπικού Συµβουλίου Σύβρου Λευκάδας για την απελευθέρωση
και επαναλειτουργία του κοινοτικού δρόµου της περιοχής.

17) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι κάτοικοι της Ολυµπιά-
δας Νοµού Ιωαννίνων αιτούνται τη µείωση των αντικειµενικών
αξιών της περιοχής τους.

18) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιδήµαρχος Καλάµου Λευκάδας
αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών του για τη στήριξη των περι-
φερειακών  ιατρείων των µικρών νησιών.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η  Ένωση Γεωπόνων Ελεύθερων
Επαγγελµατιών Κρήτης αιτείται την επίλυση του προβλήµατος
της µηχανογραφικής εφαρµογής για την ηλεκτρονική υποβολή
αιτήσεων του ΟΠΕΚΕΠΕ.

20) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η προϊσταµένη του εργαστηρίου µο-
ριακής διαγνωστικής του Κέντρου Ελέγχου και Αναφοράς Ιογε-
νούς Ηπατίτιδας εκφράζει την αντίθεσή της στην κατάργηση τού
εν λόγω κέντρου και αιτείται την άµεση αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων λειτουργίας του. 

21) Οι Βουλευτές, Δωδεκανήσου κ. ΤΣΑΜΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ) ΙΑΤΡΙΔΗ
και Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Λιµενική Επιτροπή Σκύρου εκφράζει τη διαµαρτυρία της για τη
σχεδιαζόµενη κατάργηση του Λιµενικού Ταµείου Σκύρου.

22) Οι Βουλευτές Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό
Συµβούλιο Αρχανών - Αστερουσίων Ηρακλείου Κρήτης παραθέ-
τει τις θέσεις του, σχετικά µε το πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι»
και επισηµαίνει την ανάγκη συνέχισης της λειτουργίας του.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επαγγελµατική- Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών επισηµαίνει την
αναγκαιότητα διατήρησης του Τµήµατος Πολιτικών Δοµικών
Έργων του ΤΕΙ Κρήτης στο Ηράκλειο.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Θεά-
µατος Ακροάµατος  αιτείται τη λήψη µέτρων για την επίλυση τού
θέµατος της ανασφάλιστης εργασίας και της χρήσης του τιµο-
λογίου παροχής υπηρεσιών, που αφορά τον κλάδο τους.

25) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Κύθνου Νοµού Κυκλά-
δων παραθέτει τις προτάσεις του για την ανάδειξη του Σπηλαίου
Καταφύκι Δρυοπίδας Κύθνου και αιτείται τη χρηµατοδότηση του
έργου από τα κρατικά κονδύλια ή την ένταξή του σε ευρωπαϊκά
προγράµµατα χρηµατοδότησης.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Καρράς διαµαρ-
τύρεται για µη δίκαιη και ισότιµη µεταχείρισή του, ως εργαζόµε-

νος συµβασιούχος του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, στο πλαίσιο υπαγωγής του σε θέση
αορίστου χρόνου, σύµφωνα µε τα προβλεπόµενα στο π.δ.164/
2004.

27) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Διευθύντρια του Σχολείου
Γόµφων Τρικάλων καταγγέλλει φαινόµενα υποσιτισµού σε παιδιά
του νηπιαγωγείου τού εν λόγω σχολείου, εξαιτίας της οικονοµι-
κής κρίσης.

28) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΓΡΕΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία µέλη ΔΕΠ της ΣΚΕ του Ελληνικού
Ανοικτού Πανεπιστηµίου αιτούνται την άµεση δροµολόγηση της
αυτοδυναµίας του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου.

29) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Κοινωνικός και Πολιτιστικός Όµι-
λος «Η Αρχαία Φενεός» Νοµού Κορινθίας επισηµαίνει την άµεση
ανάγκη ολοκλήρωσης του δρόµου «Λαύκας Διάσελου Καστα-
νιάς».

30) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ηπατοµεταµοσχευ-
θέντων Ελλάδος «ΗΠΑΡΧΩ» αιτείται τη διατήρηση της λειτουρ-
γίας του Κέντρου Ελέγχου και Αναφοράς Ιογενούς Ηπατίτιδας
στο Σισµανόγλειο Νοσοκοµείο.

31) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Συνέλευση των Εργαζοµέ-
νων του Γενικού Νοσοκοµείου Ναυπλίου επισηµαίνει την ανάγκη
άµεσης επίλυσης προβληµάτων, που θέτουν σε κίνδυνο την εύ-
ρυθµη λειτουργία τού εν λόγω νοσοκοµείου.

32) Ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  κτηνοτρόφοι, κάτοικοι της Κοινότη-
τας Σουλίου του Δήµου Σουλίου Θεσπρωτίας αιτούνται την
επίλυση θέµατος που προέκυψε από την εφαρµογή του ν.
4061/2012 και αφορά στην εκµίσθωση από το ελληνικό δηµόσιο
εκτάσεων για κτηνοτροφική εκµετάλλευση.

33) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το σωµατείο εργαζοµένων του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Ναυπλίου αιτείται την υιοθέτηση προτάσεών
του, οι οποίες θα συντελέσουν στην εύρυθµη λειτουργία τού εν
λόγω Νοσοκοµείου.

34) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Επιτροπή Ελλήνων Συνταξι-
ούχων Εκπαιδευτικών Αγίων Σαράντα και  Δέλβινου της Αλβανίας
αιτούνται την επίλυση  συνταξιοδοτικών θεµάτων των οµογενών
Βορειοηπειρωτών εκπαιδευτικών.

35) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Δήµητρα Πουρνάρα εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία της για τον αριθµό των εκατό ενσήµων,
που απαιτούνται από το ΙΚΑ για τη θεώρηση του βιβλιαρίου ασθε-
νείας τού τρέχοντος έτους.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ιωάννα Γκαραγκούνη  παρα-
θέτει τους προβληµατισµούς της Συνοµοσπονδίας Ζωοφιλικών
Σωµατείων Ελλάδας και εκφράζει τη διαµαρτυρία της για το σχέ-
διο νόµου που προωθείται ενάντια στις φιλοζωικές δράσεις.

37) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αναστάσιος Γαζής  αιτείται να
ενηµερωθεί για την επιχορήγηση του Διεθνούς Φεστιβάλ Φολ-
κλόρ της Λευκάδας, για τα έτη 2011 και 2012.

38) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι γονείς και το προσωπικό του
Κέντρου Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών «Παιδική Πολι-
τεία» στην Έδεσσα αιτούνται την αύξηση του αριθµού των παι-
διών, που εξυπηρετούνται από το κέντρο, καθώς και του ποσού
επιδότησης για κάθε εγγεγραµµένο παιδί για τα έτη 2012-2013.

39) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Γιαν-
νιτσών και Περιφέρειας «Άγιος Στυλιανός» αιτείται τη θέσπιση
ευνοϊκότερης ρύθµισης ως προς το αφορολόγητο των παιδιών
και τη φορολόγηση των αυτοκινήτων των πολυτέκνων.

40) Οι Βουλευτές, Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ, Β’
Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ και Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο
Ξενοδοχοϋπαλλήλων Ρόδου αιτείται την άµεση επίλυση προβλη-
µάτων του κλάδου, που αφορούν στο επίδοµα ανεργίας και στη
στελέχωση της Επιθεώρησης Εργασίας Ρόδου µε το απαιτού-
µενο προσωπικό.

41) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Β’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων του Υπουργείου Γεωργίας
Νοµού Αχαΐας αιτείται την επαναξιολόγηση της προοπτικής δια-
τήρησης και αναβάθµισης του Περιφερειακού Κέντρου Προστα-
σίας Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου Αχαΐας.

42) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  οι εργαζόµενοι του Περιφερειακού Κέντρου Προ-
στασίας Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου Ηρακλείου Κρήτης εκ-
φράζουν τη διαµαρτυρία τους για το νέο οργανόγραµµα του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και την κατάρ-
γηση τού εν λόγω κέντρου.

43) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Μεριδιούχων της Συνεταιρι-
στικής Τράπεζας Λέσβου- Λήµνου αιτείται την επίλυση του ζητή-
µατος που αφορά τις δανειακές συµβάσεις της τράπεζας, η
οποία  τελεί υπό εκκαθάριση.

44) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργαζοµένων ΟΤΕ
αιτείται η εφάπαξ καταβολή του ΟΤΕ να υπαχθεί φορολογικά σε
παρόµοια κλίµακα αυτής της αποζηµίωσης λόγω απόλυσης, µε
εξάντληση της φορολογικής υποχρέωσης στην πηγή, κατά το
έτος της οριστικής απόδοσης στο δικαιούχο τέκνο.

45) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ηπατοµεταµοσχευθέν-
των Ελλάδος αιτείται την αντιµετώπιση των προβληµάτων
λειτουργίας του Κέντρου Ελέγχου και Αναφοράς Ιογενούς Ηπα-
τίτιδας του Σισµανόγλειου Νοσοκοµείου, ώστε να συνεχισθεί η
εύρυθµη λειτουργία του.

46) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πολυ-
τέκνων Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την κατάργηση
των πολυτεκνικών επιδοµάτων και των επιδοµάτων σε τρίτεκνες
µητέρες.

47) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ελληνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται την τήρηση των δεσµεύσεων της Κυβέρνη-
σης για το διορισµό του υπολοίπου 50% των επιτυχόντων της
προκήρυξης του ν. 2643/1998 του έτους 2008.

48) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Έδεσσας Νοµού Πέλ-
λας  επισηµαίνει την ανάγκη εξεύρεσης χώρου που θα στεγάσει

την υπηρεσία απονοµής συντάξεων του υποκαταστήµατος  ΙΚΑ
στην Έδεσσα.

49) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Ηλείας αιτείται την
επίλυση θέµατος, που αφορά την κατανοµή του ποσού που συγ-
κεντρώθηκε στο Ειδικό Ταµείο Αντιµετώπισης Έκτακτων Αναγ-
κών για τις πυρόπληκτες περιοχές. 

50) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργαζοµένων ΟΤΕ αιτείται
την επίλυση θέµατος, που αφορά τον  τρόπο φορολόγησης της
εφάπαξ καταβολής του «Λογαριασµού  Νεότητας Προσωπικού
ΟΤΕ».

51) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Βόλου
και  Νέας Ιωνίας Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρεται για την ανα-
στολή λειτουργίας του υποκαταστήµατος ΙΚΑ Νέας Ιωνίας στο
Δήµο Βόλου.

52) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος  Σπετσών Νοµού
Αττικής εκφράζει την αντίθεσή του στην κατάργηση της τοπικής
ΔΟΥ. 

53) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ενοικιαζοµένων
Δωµατίων και Επιπλωµένων Διαµερισµάτων Θεσσαλίας και Βο-
ρείων Σποράδων-Πηλίου εκφράζει την αντίθεσή της στις διατά-
ξεις του υπό κατάθεση σχεδίου νόµου του Υπουργείου Τουρι-
σµού, σχετικά µε τον τρόπο αδειοδότησης και λειτουργίας του-
ριστικών επαύλεων.

54) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  κάτοικοι των Κυθήρων αιτούνται τη διατή-
ρηση της λειτουργίας της τοπικής ΔΟΥ.

55) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος εκφράζει τη διαµαρτυρία της
στο σχέδιο προεδρικού διατάγµατος «Οργανισµός του Υπουρ-
γείου Ναυτιλίας και Αιγαίου», το οποίο υποβαθµίζει τη λειτουργία
του Αρχηγείου Λιµενικού Σώµατος-Ελληνικής Ακτοφυλακής.

56) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος παραθέτει τις προτάσεις και τις
θέσεις της για το σχέδιο νόµου: «Ανασυγκρότηση του Υπουρ-
γείου Ναυτιλίας και Αιγαίου και άλλες διατάξεις» και για το σχέ-
διο προεδρικού διατάγµατος για τον «Οργανισµό του
Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου».

57) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ενοικιαζοµένων
Δωµατίων και Επιπλωµένων Διαµερισµάτων Θεσσαλίας και Βο-
ρείων Σποράδων-Πηλίου εκφράζει την αντίθεσή της στις διατά-
ξεις αδειοδότησης και τρόπου λειτουργίας των τουριστικών
επαύλεων, καθώς και στους συντελεστές φορολόγησης ξενοδο-
χειακών καταλυµάτων φυσικών προσώπων.

58) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Γενική Συνέλευση της Πανελλήνιας Ένωσης Μηχανικών
Εµπορικού Ναυτικού  διαµαρτύρεται για το µέτρο της πολιτικής
επιστράτευσης που επιβλήθηκε στους ναυτεργάτες από την Κυ-
βέρνηση και δηλώνει ότι θα συνεχίζει να αγωνίζεται για την προ-
ώθηση αιτηµάτων του κλάδου.

59) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος επισηµαίνει τη δεινή οικονοµική
θέση στην οποία έχει περιέλθει το προσωπικό, λόγω των µισθο-
λογικών περικοπών.

60) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Ένωση
Βενζινοπωλών Νοµού Χανίων αιτείται την επανεξέταση του θέ-
µατος, που αφορά τη φορολόγηση των καυσίµων.

61) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος αιτείται τη θεσµοθέτηση  διαδι-
κασίας κατ’εξαίρεση εξόφλησης υγειονοµικών δαπανών, χρόνιων
παθήσεων και θεραπειών υψηλού κόστους στο προσωπικό του
Λιµενικού Σώµατος-Ελληνικής Ακτοφυλακής  και στα µέλη των
οικογενειών τους.

62) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Οµοσπον-
δία Αγροτικών Συλλόγων Νοµού Ηρακλείου εκφράζει την αντί-
θεσή της στην κατάργηση του Περιφερειακού Κέντρου Προ-
στασίας Φυτών και Ποιοτικού Ελέγχου στο Ηράκλειο.

63) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος εκφράζει την αντίθεσή της στις
περικοπές των προϋπολογισµών του Λιµενικού Σώµατος- Ελλη-
νικής Ακτοφυλακής και επισηµαίνει τα προβλήµατα που δηµιουρ-
γούνται.

64) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια ‘Ενωση Αξιωµατικών
Λιµενικού Σώµατος διαµαρτύρεται για την άρνηση ένταξης στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου, ρυθµίσεων
σχετικών µε την εξόφληση διαφόρων οφειλών προς το προσω-
πικό.

65) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος επισηµαίνει την ανάγκη αναπρο-
σαρµογής των επιδοµάτων κινδύνου στα στελέχη του Λιµενικού
Σώµατος- Ελληνικής Ακτοφυλακής.

66) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ανεξάρτητη ‘Ενωση Αποστράτων
Ενόπλων Δυνάµεων και η Ανεξάρτητη Κίνηση Στρατιωτικών  εκ-
φράζει την αντίθεσή της στη διάταξη του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών, που αφορά την εναρµόνιση του δηµο-
σίου µε άλλους ασφαλιστικούς φορείς ως προς την περικοπή της
συντάξεως των αυτοαπασχολουµένων.

67) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Συµβούλιο του Πανε-
πιστηµίου Κρήτης εκφράζει την αντίθεσή του στην προτεινόµενη
συγχώνευση των Τµηµάτων Μαθηµατικών και Εφαρµοσµένων
Μαθηµατικών του Πανεπιστηµίου.

68) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Νότιας Κυνου-
ρίας, Νοµού Αρκαδίας αιτείται τη λειτουργία µεταβατικής έδρας
του Ειρηνοδικείου, του Πταισµατοδικείου και του Μονοµελούς
Πληµµελειοδικείου στο Λεωνίδιο.

69) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώσεων
Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος αιτείται  την καταβολή εκτός
έδρας αποζηµιώσεων πάγιων ηµερών στα πληρώµατα των περι-
πολικών Λιµενικού Σώµατος- Ελληνικής Ακτοφυλακής.

70) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου
Βισαλτίας Νοµού Σερρών επισηµαίνει την ανάγκη παραχώρησης
χώρου για τη στέγαση των υπηρεσιών του ΙΚΑ, ώστε να µην απο-
µακρυνθούν από τη Νιγρίτα.

71) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι δηµοτικοί σύµβουλοι του Δήµου
Κυθήρων αιτούνται την επίλυση θέµατος που αφορά την κατάρ-
γηση του Επαρχείου Κυθήρων.

72) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ινστιτούτο Καταναλωτών
Νοµού Κορινθίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη
διαδικασία του εργοσήµου στον ΟΓΑ.

73) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Ξυλοκά-
στρου-Ευρωστίνης Νοµού Κορινθίας παραθέτει τις θέσεις του
σχετικά µε την απένταξη του έργου «Αποχετευτικό δίκτυο λυµά-
των Δήµου Ξυλοκάστρου-Ευρωστίνης- Επέκταση και αναβάθµιση
βιολογικού καθαρισµού Ξυλοκάστρου».

74) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Πάνος Σκοτινιώτης  αιτείται
τη παραµονή της έδρας των Περιφερειακών Υπηρεσιών Τουρι-
σµού Θεσσαλίας και Στερεάς Ελλάδας  στο Βόλο.

75) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών
Κέντρων Ξένων Γλωσσών Ηρακλείου Κρήτης παραθέτει τις προ-
τάσεις του σχετικά  µε το ζήτηµα της πιστοποίησης της γλωσσο-
µάθειας.

76) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ανώνυµη εταιρεία «ΠΕΡΙΒΑΛ-
ΛΟΝΤΙΚΗ ΑΝΑΠΤΥΞΙΑΚΗ ΔΥΤΙΚΗΣ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ» αιτείται την
εξασφάλιση  χρηµατοδότησης για τη κατασκευή της Β’ φάσης
του ΧΥΤΑ Νοµού Τρικάλων.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5401/21-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μιχελογιαννάκη Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 170/14-02-2013
έγγραφο  από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 5987/17-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ14Α 1029238 ΕΞ

2013/14-02-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 6068/21-01-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Ουζουνίδου Ευγενίας, Δρίτσας Θεόδωρου, Τατσόπουλου
Πέτρου-Γεωργίου, Πετράκου Αθανασίου, Ιγγλέζη Αικατερίνης,
Σταθά Ιωάννη, Καφαντάρη Χαρούλας (Χαρά), Κυριακάκη Βασι-

λείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 20752/ΙΗ ΕΞ/14-02-2013 έγγραφο
από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 6347/25-01-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μιχαλάκη Νικολάου, Κουράκη Αναστασίου (Τάσου), Γε-
λαλή Δηµητρίου, Δριτσέλη Παναγιώτας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

20768/ΙΗ ΕΞ/14-02-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάν-
τηση:
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5. Στην µε αριθµό 6382/28-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπούκουρα Ευσταθίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 180/14-02-2013

έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 1183/12-3-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Μαρίας Γιαννακάκη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λει-
τουργία του Γενικού Νοσοκοµείου Νίκαιας – Πειραιά. 

Έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε. 
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η οικονοµική κρίση έχει φέρει στην επιφάνεια

µια σειρά από προβλήµατα, τα οποία χρονίζουν. Το ασφυκτικό
δηµοσιονοµικό πλαίσιο δυστυχώς έχει επηρεάσει το επίπεδο της
ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης και των κοινωνικών παροχών,
τη στιγµή που αυτό είναι αναγκαίο περισσότερο παρά ποτέ.

Το Γενικό Νοσοκοµείο Νίκαιας – Πειραιά σαφώς και δεν είναι
η µοναδική περίπτωση, δυστυχώς. Έχει όµως κάποιες ιδιαιτερό-
τητες. Είναι το νοσοκοµείο που δέχεται το µεγαλύτερο όγκο
έκτακτων περιστατικών σε όλη τη χώρα. Παράλληλα λόγω της
θέσης του -βρίσκεται πολύ κοντά στο λιµάνι, αλλά και στο κοµ-
βικό σηµείο όπου ενώνονται δύο εθνικές οδοί- δέχεται ένα πολύ
µεγάλο αριθµό περιστατικών και εξυπηρετεί ένα πολύ µεγάλο
µέρος περιστατικών τόσο από την Νότια Ελλάδα όσο και από τα
νησιά, αλλά και από τη Στερεά Ελλάδα. 

Επίσης εξυπηρετεί περιοχές, οι οποίες λόγω της οικονοµικής
δυσπραγίας, δεν έχουν τη δυνατότητα να αποταθούν σε ιδιωτι-
κές δοµές ιατρικής περίθαλψης, µε αποτέλεσµα να έχει αυξηθεί
πάρα πολύ ο αριθµός των ανθρώπων που προσφεύγουν για υπη-
ρεσίες στα εξωτερικά ιατρεία και ειδικά σε µια στιγµή, που το
προσωπικό του εν λόγω νοσοκοµείου -ειδικά σε ό,τι αφορά το
νοσηλευτικό και το ιατρικό προσωπικό και λόγω συνταξιοδοτή-
σεων- έχει αρχίσει να µειώνεται επικίνδυνα. 

Γι’ αυτό κύριε Υπουργέ, σας ζητώ να µας εκθέσετε πώς σκο-
πεύετε να αντιµετωπίσετε το οξύ πρόβληµα που είχε δηµιουργη-
θεί στο Κρατικό Νοσοκοµείο Νίκαιας-Πειραιά, λόγω έλλειψης
προσωπικού και τέλος πώς σκοπεύετε να αντιµετωπίσετε το ζή-
τηµα της υποχρηµατοδότησης  στο εν θέµατι νοσοκοµείο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Κυρία συνάδελφε, πράγµατι το Νοσοκοµείο της Νίκαιας Πει-

ραιά διαδραµατίζει σηµαντικό ρόλο στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Είναι µία από τις σηµαντικές νοσοκοµειακές δοµές, η οποία προ-
σφέρει υψηλού επιπέδου υπηρεσίες υγείας και οι ιατροί, οι νο-
σηλευτές και οι εργαζόµενοι στο νοσοκοµείο καταβάλλουν κάθε
δυνατή προσπάθεια καθηµερινά για να ανταποκριθούν. Γι’ αυτό
εκφράζω την ευγνωµοσύνη µου για τις καθηµερινές προσπά-
θειες που καταβάλλουν κάτω από αντίξοες συνθήκες.

Δεν έχει επηρεαστεί, παρά τη δηµοσιονοµική στενότητα, η
χρηµατοδότηση των νοσοκοµειακών µονάδων της χώρας σε ό,τι
αφορά τους µισθούς και την υπερωριακή απασχόληση ή τις εφη-
µερίες. Θα σας δώσω ορισµένα στοιχεία σε ό,τι αφορά τη χρη-
µατοδότηση για τις εφηµερίες. Έχουν ήδη εγκριθεί από το
Υπουργείο 1.157.000 ευρώ. Για δε τα εξαιρέσιµα και τις υπερω-
ρίες έχουν εγκριθεί περίπου 2.000.000 ευρώ.

Όµως αυτό που µε λυπεί ιδιαιτέρως, είναι το γεγονός ότι δεν
έχουν εξοφληθεί οι εφηµερίες και οι υπερωρίες παρελθόντων
µηνών του έτους 2012. Δεν οφείλεται στο Υπουργείο Υγείας.
Οφείλεται αφ’ ενός, σε παραλείψεις της διοικήσεως του νοσο-
κοµείου. Και γι’ αυτό σας ενηµερώνω ότι θα διαταχθεί έλεγχος
σήµερα, διότι δεν είναι δυνατόν από τις αρρυθµίες της διοική-
σεως του νοσοκοµείου και όποιων υπαλλήλων, να µην πληρώ-
νονται οι εφηµερίες και να δηµιουργείται η αιτία, για να έχουµε
κινητοποιήσεις στα νοσοκοµεία. Κάποια στιγµή πρέπει να ανα-
λάβουν οι υπεύθυνοι τις ευθύνες τους.

Εγώ θα καταλογίσω ευθύνες. Το δηλώνω στη Βουλή, διότι δεν

µπορεί να συνεχιστεί αυτή η υπόθεση.
Επίσης αντιµετωπίζουµε ένα άλλο ζήτηµα από ορισµένους

υπαλλήλους του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, των οποίων
δεν αµφισβητώ την εντιµότητα ούτε την υπηρεσιακή αφοσίωση.
Δεν µπορεί όµως χάριν των δικών τους εµµονών, να εµποδίζεται
η ροή της χρηµατοδότησης, αφού υπογράφει ο Υπουργός
Υγείας, αφού υπογράφει ο γενικός γραµµατέας του Υπουργείου
Υγείας για τη µεταβίβαση των πιστώσεων και να είµαστε υποχρε-
ωµένοι να συγκρουστούµε µε υπαλλήλους του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους.

Γι’ αυτό ενηµερώνω τη Βουλή, κυρία Πρόεδρε, ότι αναλαµβά-
νουµε πρωτοβουλία να καταθέσουµε διάταξη ούτως, ώστε στο
πρώτο νοµοσχέδιο, το οποίο θα ψηφιστεί, να διευκολυνθεί τελι-
κώς η αποπληρωµή των οφειλόµενων εφηµεριών και υπερωριών.

Όµως, αυτό, επίσης, δεν είναι µια ορθή πρακτική. Δεν µπορούν
οι υπάλληλοι, µε τις εµµονές τους, να αναγκάζουν κάθε φορά την
πολιτική ηγεσία να προβαίνει σε τέτοιου είδους πρωτοβουλίες. 

Το θέµα, λοιπόν, του Γενικού Νοσοκοµείου Νίκαιας δεν είναι
τόσο απλό. Υπάρχουν ευθύνες από εκείνους οι οποίοι δεν εκπλή-
ρωσαν τα καθήκοντά τους, ως όφειλαν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Κυρία Γιαννακάκη, µπορείτε να δευτερολογήσετε για τρία
λεπτά.

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αναφορικά µε το υψηλότατο επίπεδο παροχής

υπηρεσιών, από τους εργαζόµενους στο Γενικό Νοσοκοµείο Νί-
καιας Πειραιά, θα συµφωνήσω απόλυτα µαζί σας, γιατί κι εγώ
πολλές φορές ως κάτοικος της περιοχής αλλά και µέλη της οι-
κογενείας µου είχαµε τη δυνατότητα ως ασθενείς να το διαπι-
στώσουµε. 

Το θέµα µας είναι, όµως, αν παρέχονται τα µέσα σε αυτούς
τους ανθρώπους να κάνουν τη δουλειά τους, την οποία πραγµα-
τικά την κάνουν µε ηρωικές προσπάθειες. Μιλάµε για το µεγα-
λύτερο νοσοκοµείο, από πλευράς προσέλευσης ασθενών, της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης. 

Επίσης, θα πρέπει να γνωρίζετε –και φαντάζοµαι ότι το γνωρί-
ζετε- ότι από το 2009 µέχρι σήµερα, τα χειρουργεία τα οποία
πραγµατοποιούνται έχουν µειωθεί στο µισό, όχι τόσο λόγω έλ-
λειψης προσωπικού -γιατί επαναλαµβάνω και το ιατρικό και το
νοσηλευτικό προσωπικό αλλά και το διοικητικό προσωπικό, κα-
ταβάλλουν µεγάλες προσπάθειες να έρθουν στο ύψος των περι-
στάσεων- αλλά κυρίως από έλλειψη υλικών. 

Όσον αφορά τα κτηριακά προβλήµατα –θα πρέπει να τα γνω-
ρίζετε- έχουν κατ’ επανάληψη αποταθεί στο Υπουργείο και το δι-
οικητικό συµβούλιο και ο πρόεδρος του νοσοκοµείου και ζητούν
το να λυθούν άµεσα τα κτηριακά προβλήµατα, τα οποία έχουν
συνέπειες στο επίπεδο παροχής υπηρεσιών.

Επίσης, το νοσοκοµείο συγχωνεύτηκε µε αυτό της Αγίας Βαρ-
βάρας. Επιτρέψτε µου να σας πω, κύριε Υπουργέ,  ότι µειώθηκε
ο προϋπολογισµός του, παρ’ όλο που συγχωνεύτηκε. Μιλήσατε
για έλεγχο και ότι πραγµατικά οι άνθρωποι αυτοί έχουν να πλη-
ρωθούν τις εφηµερίες τους από το 2011.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας): Από το
2012. 

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Εγώ, τουλάχιστον, αυτή την ενηµέ-
ρωση είχα, σε αλλεπάλληλες επισκέψεις που έκανα και σε αυτό
συµφωνεί και η διοίκηση του νοσοκοµείου και οι εργαζόµενοι
εκεί. Η πληροφόρησή µου, δηλαδή, είναι από δύο πηγές. 

Είπατε ότι θα διατάξετε έλεγχο, διότι αυτό δεν οφείλεται σε
αδυναµίες της διοίκησης, αλλά οφείλεται σε ολιγωρία των υπαλ-
λήλων. Πραγµατικά, µένω σε αυτό, θα περιµένω τα αποτελέ-
σµατα του ελέγχου και εδώ είµαστε πάλι, θα τα ξαναπούµε.   

Όσον αφορά στο πρόβληµα µε τις ελλείψεις του προσωπικού
και ειδικά στις ελλείψεις που υπάρχουν στο νοσηλευτικό προσω-
πικό, θα γίνει ακόµη πιο οξύ, γιατί έρχονται αλλεπάλληλες συν-
ταξιοδοτήσεις. Μιλάµε, πραγµατικά, για καταστάσεις όπου σε
εφηµερίες η αναλογία µεταξύ νοσηλευτών και ασθενών δεν πα-
ραπέµπει σε ευρωπαϊκή χώρα και ειδικά σε χώρα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. 

Τελειώνοντας,  αναφορικά µε τα  προβλήµατα τα οποία  δηµι-
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ουργήθηκαν και τον έλεγχο τον οποίο σκέφτεστε να διατάξετε –
και µάλιστα δεσµευθήκατε ότι θα το κάνετε σήµερα και σας είπα
ότι περιµένουµε τα αποτελέσµατα- µήπως σε αυτό συντέλεσε και
το ότι µέχρι πρόσφατα δεν είχε οριστεί διοικητικό συµβούλιο; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εγώ σας ευχα-

ριστώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας): Κατ’ αρχάς,

κυρία συνάδελφε, για τα κτήρια µπορείτε να κάνετε µια επόµενη
ερώτηση, δεν είµαι έτοιµος να σας απαντήσω.

Όσον αφορά τις δεδουλευµένες εφηµερίες και υπερωρίες, θα
πληρωθούν όλες. Δεν µπορεί κανείς, όµως, να παραβαίνει τους
δηµοσιονοµικούς κανόνες, οι οποίοι έχουν τεθεί. Η χώρα δεν αν-
τέχει άλλα ελλείµµατα. Τα ελλείµµατα τα οποία παράγονται σε
οποιαδήποτε µονάδα, υπηρεσία του δηµοσίου, µεταφέρονται στο
γενικό έλλειµµα, το οποίο καλούµεθα στο τέλος να καλύψουµε
µε δανεισµό, αφού δεν επαρκούν οι φόροι του ελληνικού λαού. 

Αυτές είναι αλήθειες, τις οποίες κάποιοι τις βάζουν στην άκρη!
Όταν θέλουν να έχουν την αρµοδιότητα των θέσεων ευθύνης,
πρέπει να υπακούουν στις αποφάσεις της Κυβέρνησης. Αυτό
συµβαίνει σε κάθε δηµοκρατική, συντεταγµένη πολιτεία. Αν κά-
ποιος αυθαιρετεί –και επιµένει να αυθαιρετεί- η πολιτεία έχει τον
τρόπο να αντιδράσει. 

Θα προχωρήσω κι ένα βήµα ακόµα παραπέρα: Εάν δεν εφαρ-
µόσουν τις οδηγίες που έχουν από την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου, θα καταλογιστούν οι υπερβάσεις σε εκείνους που
είναι αρµόδιοι να τηρήσουν τους δηµοσιονοµικούς κανόνες. Δεν
µπορεί να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση και βεβαίως θα γίνει
έλεγχος!

Σε ότι αφορά το προσωπικό, είµαστε σε συνεργασία οι συναρ-
µόδιοι Υπουργοί για την έγκριση πρόσληψης τακτικού προσωπι-
κού, λόγω των αποχωρήσεων. Είναι πράγµατι µεγάλος ο αριθµός
όσων έχουν συνταξιοδοτηθεί τα δύο τελευταία έτη, το 2011 και
το 2012. Είµαστε ενώπιοι και άλλων συνταξιοδοτήσεων και ερ-
γαζόµαστε για να το αντιµετωπίσουµε αυτό. 

Επίσης, δεν είναι όλα στο Νοσοκοµείο Νίκαιας αρνητικά ούτε
οι συνθήκες λειτουργίες των υπηρεσιών. Αυξήθηκαν τα χειρουρ-
γεία και από πέντε έγιναν επτά την τελευταία διετία. Γίνεται προ-
σπάθεια να προσληφθεί προσωπικό. 

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Πώς µειώθηκε ο αριθµός; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Σας είπα

προηγουµένως. 
Όσον αφορά το Νοσοκοµείο Αγία Βαρβάρα, είναι ένα Νοσο-

κοµείο, του οποίου η πληρότητα δεν υπερβαίνει ποτέ το 25% και
εξακολουθούµε να συζητάµε για το Νοσοκοµείο «Αγία Βαρ-
βάρα», την ώρα που το Νοσοκοµείο Νίκαιας έχει ανάγκες προ-
σωπικού καθώς και το Νοσοκοµείο «Αττικόν» δίπλα. 

Καλούµαστε όλοι µας –και πρώτος εγώ- να πάρουµε αποφά-
σεις, οι οποίες δεν έχουν να κάνουν µε το τι επιθυµεί ο κάθε δή-
µαρχος ούτε µε το τι επιθυµεί ο κάθε εργαζόµενος, ο οποίος
προσελήφθη για να προσφέρει υπηρεσίες στους πολίτες και να
θεωρεί ότι εκείνος µπορεί να ορίζει πού θα εργάζεται. Αν δεν ξε-
περάσουµε αυτές τις  «δεσµεύσεις», τότε δεν µπορούµε να δί-
νουµε εύκολα λύση στα προβλήµατα του προσωπικού για την
εύρυθµη λειτουργία των νοσοκοµείων. 

Αυτές είναι οι απαντήσεις µου. 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ. 
Εισερχόµαστε στη δεύτερη µε αριθµό 1178/12-3-2013 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικό Κοινωνικό
Μέτωπο κ. Αναστάσιου Κουράκη προς τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε το νέο
οργανόγραµµα που προτείνει το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης για τη Γενική Γραµ-
µατεία Πολιτισµού. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν εισέλθω στη συζήτηση για το οργανό-

γραµµα, θα µου επιτρέψετε να ζητήσω τη γνώµη σας και την
αρωγή σας σε αυτό το πολύ σηµαντικό θέµα που απασχολεί την
πόλη της Θεσσαλονίκης. Αναφέροµαι στο σταθµό του µετρό και
τον αρχαίο δρόµο που έχει βρεθεί στο σταθµό. 

Σας άκουσα χθες στη ΝΕΤ που λέγατε ότι ναι µεν, υπάρχουν
δυσκολίες, αλλά από την άλλη µεριά, αυτός που θα αποφασίσει
τελικά είναι η ίδια η πόλη. Αυτό το έχετε ξαναπεί και είναι πάρα
πολύ σωστό. Είναι στα χέρια της πόλης, δηλαδή, πως ακριβώς
θα συµπεριφερθεί απέναντι σε αυτά τα δυο πολύ σηµαντικά έργα
και στο θέµα του αρχαίου δρόµου και στο θέµα των αρχαιοτή-
των. 

Η πόλη έχει αποφανθεί και µε το οµόφωνο ψήφισµα του δη-
µοτικού συµβουλίου και µε πολλούς άλλους φορείς, οι οποίοι
απευθύνονται σε εσάς και ζητούν όχι να εκπονήσετε εσείς ή κά-
ποιος άλλος την τεχνική λύση, αλλά να δώσετε την πολιτική εν-
τολή στο καταπληκτικό επιτελείο της «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ» να
διερευνήσει και να βρει τη βέλτιστη τεχνική λύση, ώστε να µπορεί
αυτό το υπέροχο και µοναδικής αξίας έργο να παραµείνει, ταυ-
τοχρόνως, µε τη διεκπεραίωση του σταθµού του µετρό και του
µετρό συνολικά που τόσο το έχει ανάγκη η πόλη. 

Θα ήθελα πάρα πολύ να ακούσω ότι τουλάχιστον θα επιχειρή-
σετε να πείσετε την «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ», δίνοντας την πολιτική εν-
τολή. Είναι στα χέρια σας. Η πόλη µίλησε. Τώρα πρέπει να
µιλήσει και ο Υπουργός. 

Όσον αφορά το νέο οργανόγραµµα, έχουµε δύο οργανογράµ-
µατα: ένα που είχε εκπονήσει το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και ένα που έχει εκπονήσει η Γενική Γραµµατεία
Πολιτισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ολοκληρώνω πολύ σύντοµα. 
Πρέπει να πω ότι αυτό το οργανόγραµµα είναι µια πρόχειρη –

αν µου επιτρέπετε, κυρία Πρόεδρε- συρραφή πινάκων και ιδεών
χωρίς καµµία εξήγηση. Σύµφωνα µε αυτό το οργανόγραµµα
έχουµε περικοπή των δοµών, όπως γνωρίζετε και εσείς κατά
55%, συγχωνεύσεις, καταργήσεις και ταυτοχρόνως έχουµε
υδροκέφαλες δοµές. Ζωτικές διευθύνσεις καταργούνται. Πολύ
φοβόµαστε για όλο αυτό και ιδιαίτερα γι’ αυτό που έχει σχέση
µε τη φύλαξη των µουσείων. Απουσιάζουν αυτά τα τµήµατα και
αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Τα ερωτήµατα τα οποία απευθύνουµε είναι τα εξής: Επειδή
έχουµε δύο οργανογράµµατα, του Υπουργείου Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και το δικό σας, τελικά ποιο από τα δύο θα επιλεγεί
για να κατατεθεί στο Κυβερνητικό Συµβούλιο Μεταρρύθµισης για
έγκριση και στη συνέχεια να εφαρµοστεί; 

Εσείς προσωπικά θα επιµείνετε, κύριε Υπουργέ, στις προ
µηνός διαβεβαιώσεις της ηγεσίας που προΐσταστε, της Γενικής
Γραµµατείας Πολιτισµού, ότι το οργανόγραµµα του Υπουργείου
Διοικητικής Μεταρρύθµισης δεν γίνεται αποδεκτό; 

Τι θα γίνει µε το προσωπικό που υπηρετεί; Είστε διατεθειµένος
να προβείτε στην υπόσχεση θα έλεγα και κατά συνέπεια και στην
εφαρµογή, ότι θα διασφαλιστούν οι σηµερινές θέσεις εργασίας
στη Γενική Γραµµατεία Πολιτισµού και ότι δεν θα υπάρξουν µε-
τακινήσεις προσωπικού, παρά µόνο µετά από αίτηση των εργα-
ζοµένων; Η Αρχαιολογική Υπηρεσία, µετά την κατάργηση  της
διοικητικής και οικονοµικής αυτοτέλειας, θα διατηρήσει τη δυνα-
τότητά της να εκτελεί έργα µε αυτεπιστασία; 

Επίσης, θα ήθελα µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να ακούσω τη
θέση σας για τη ρύθµιση στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανά-
πτυξης, που προβλέπει τη συγκρότηση επιτροπής η οποία να
είναι αρµόδια για τα αρχαιολογικά έργα. Γνωρίζετε πάρα πολύ
καλά ότι έχει φύγει η αρµοδιότητα, ουσιαστικά, από την Αρχαι-
ολογική Υπηρεσία και έχει πάει σε µια υπηρεσία του Υπουργείου
Ανάπτυξης –δεν θέλω να τη χαρακτηρίσω- η οποία και θα απο-
φαίνεται τελικά αν θα προχωρήσει ένα έργο ή όχι. 

Καταλαβαίνετε ότι αυτό είναι µια πολύ µεγάλη υποβάθµιση,
είναι µια εκχώρηση αρµοδιοτήτων του Υπουργείου Πολιτισµού.
Λυπούµεθα πραγµατικά, διότι ανέχεστε και δέχεστε να γίνεται
τέτοια αποψίλωση των υπηρεσιών της Γενικής Γραµµατείας και
του Υπουργείου Πολιτισµού και καταλαβαίνετε ότι, ενώ και εσείς
είχατε δηλώσει ότι θα αγωνιστούµε να υπάρξει αυτόνοµο Υπουρ-
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γείο Πολιτισµού, σε τελευταία ανάλυση βλέπουµε µια πολύ µε-
γάλη υποβάθµιση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ράκη, δέχοµαι τις παρατηρήσεις των Υπουργών, διότι σας άφησα
να µιλήσετε πολύ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ήταν δύο τα θέµατα, κυρία Πρό-
εδρε, και ο προβλεπόµενος χρόνος πολύ λίγος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτι-
κοί από το 4ο Γυµνάσιο Σταυρούπολης Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Τζαβάρας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κύριε
συνάδελφε, πράγµατι επωφεληθήκατε της ευκαιρίας για να µι-
λήσετε πιο πολύ για το προσφιλές σας θέµα, που είναι πολύ εν-
διαφέρον και για εµάς, το θέµα των µνηµείων που αποκαλύφθη-
καν κατά την κατασκευή του µετρό της Θεσσαλονίκης. 

Όµως, γι’ αυτό το θέµα έχουµε µιλήσει εδώ και µάλιστα εκτε-
νώς. Νοµίζω ότι από πλευράς µας παραµένουµε στην ίδια θέση,
που νοµίζω –το είπατε- σας εκφράζει. Σας εκφράζει, υπό την έν-
νοια βέβαια ότι, σε τελική φάση, αυτοί που θα καθορίσουν το
µέλλον τους, της ζωής τους της καθηµερινής, είναι αυτοί που δι-
οικούν και διευθύνουν τις τύχες του Δήµου Θεσσαλονίκης. 

Υπό αυτήν την έννοια, λοιπόν, ενόσω δεν έχει προσκοµιστεί
στο Υπουργείο µια επιστηµονικά παραδεκτή µελέτη, µε βάση την
οποία θα διασφαλίζεται η λειτουργία του σταθµού του µετρό και
η ύπαρξη επί τόπου –κατά χώραν, όπως λέµε- των µνηµείων,
εµείς δεν µπορούµε να διαφοροποιηθούµε ως προς τη θέση που
ήδη γνωρίζετε ότι έχουµε πάρει.

Όσον αφορά το αντικείµενο της σηµερινής επίκαιρης ερώτη-
σής σας, πράγµατι γίνεται µια πολύ µεγάλη προσπάθεια από την
Κυβέρνηση για τη µεταρρύθµιση του κράτους.

Είναι κοινός τόπος πια, για όλες τις δηµιουργικές πολιτικές δυ-
νάµεις της χώρας που προσβλέπουν στην έξοδο από τη σηµε-
ρινή κρίση, το γεγονός ότι, εάν δεν έχουµε ένα κράτος
µεταρρυθµισµένο, ένα κράτος που να είναι αποτελεσµατικό στην
εξυπηρέτηση των σκοπών του, ένα κράτος που να είναι λειτουρ-
γικό, ένα κράτος που να είναι ενός ευσύνοπτου µεγέθους, ένα
κράτος που να µην είναι ατέλειωτο, ένα κράτος που να µην κα-
λύπτει τα πάντα σ’ αυτήν τη χώρα και να αφήνει περιθώριο για
δηµιουργικές δράσεις και στην κοινωνία των πολιτών και στους
άλλους θεσµούς, εάν λοιπόν δεν πετύχουµε αυτόν το στόχο, δεν
πρόκειται ποτέ να εξέλθουµε απ’ αυτήν τη δεινή θέση στην οποία
σήµερα βρισκόµαστε. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, εδώ, µε τη βοήθεια πράγµατι όλων των
Υπουργών, το Κυβερνητικό Συµβούλιο Μεταρρύθµισης ανέθεσε
σε µια οµάδα εργασίας να επεξεργαστεί προτάσεις για την ανα-
διοργάνωση, µεταξύ των άλλων, και του ήδη ενιαίου Υπουργείου
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού. 

Βέβαια, σ’ αυτήν τη συγκεκριµένη πρόταση θα έπρεπε να υπη-
ρετηθούν δύο σκοποί, αφ’ ενός µεν η ανάγκη για τη µεταρρύθ-
µιση του κράτους στο συγκεκριµένο τοµέα -παιδείας, θρησκευ-
µάτων, πολιτισµού και αθλητισµού- και ταυτόχρονα η ανάγκη για
να υπάρχει ένα νέο θεσµικό τοπίο σε ένα Υπουργείο που ήδη έχει
απορροφήσει, έχει συγχωνεύσει τα πρώην Υπουργεία Παιδείας,
Θρησκευµάτων και Πολιτισµού. 

Γι’ αυτό, ακριβώς, απ’ αυτήν την πρόταση αρχικά και διαφο-
ροποιηθήκαµε και ξεκίνησε µε αφορµή αυτήν τη διαφοροποίησή
µας, στην οποία αναφερθήκατε, µια γόνιµη διαδικασία διαλόγου.
Πράγµατι, έχουµε συσκεφθεί µε την αρµόδια επιτροπή αλλά και
µε τον παριστάµενο Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης, που
οφείλω να οµολογήσω και δηµοσίως να αναγνωρίσω τη συµβολή
του στην τελική διαµόρφωση ενός κειµένου, που, δεν ξέρω αν

το έχετε υπ’ όψιν σας -ήδη χθες είχαµε την τελευταία σύσκεψη-
είναι καθ’ όλα αποδεκτό. Είµαι, µάλιστα, αποδεκτό όχι µόνο από
εµάς -που είµαστε η πολιτική ηγεσία του χώρου του πολιτισµού-
αλλά και από τους εκφραστές των εργαζοµένων, µε τους οποί-
ους, στην πλειοψηφία τους, έχουµε συζητήσει και µάλιστα πολ-
λές από τις απόψεις και τις θέσεις τους, τις περισσότερες, για
να µην πω όλες, τις έχουµε συµπεριλάβει σε αυτό το σχέδιο που
έγινε χθες αποδεκτό. 

Τι περιλαµβάνει αυτό το σχέδιο; Αυτό το σχέδιο έχει σαν στόχο
να µειώσει το κράτος, όπως είπα. Και να µειώσει το κράτος, όχι
γιατί βεβαίως είµαστε οπαδοί µιας κοπτοραπτικής, η οποία
σκοπό έχει χωρίς κανένα λόγο και χωρίς καµµία αφορµή να δη-
µιουργήσει λίγο κράτος. Όχι. Το κράτος το µειώνουµε, γιατί είναι
υπερτροφικό, γιατί είναι υδροκέφαλο, γιατί όλοι µαζί γνωρίζουµε
και σε αυτήν την Αίθουσα επανειληµµένως έχουµε αναφερθεί
στα προβλήµατα που δηµιουργεί αυτός ο υπερτροφισµός, αυτή
η πραγµατικά απροσδόκητα µεγάλη, πλέον, παρουσία του κρά-
τους σε όλες τις εκδηλώσεις της κοινωνικής ζωής.

Γι’ αυτό, λοιπόν, απ’ αυτήν τη διαδικασία προέκυψε ένα σχέ-
διο, σύµφωνα µε το οποίο µε τρεις πλέον γενικές διευθύνσεις
µπορούµε να ανταποκριθούµε απολύτως ορθά και µάλιστα µε
µια ορθολογική κατανοµή των αρµοδιοτήτων στα καθήκοντα που
έχει να υπηρετήσει η Γενική Γραµµατεία Πολιτισµού. Κυρίως,
όµως, αυτό που πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν σας είναι ότι σε αυτές
τις τρεις γενικές διευθύνσεις, στις οποίες συγχωνεύονται οι προ-
ηγούµενες πέντε που υπήρχαν, συµβαίνει να γίνεται η κατανοµή
ως εξής: 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τα υπόλοιπα
στη δευτερολογία σας, κύριε Υπουργέ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κυρία
Πρόεδρε, µε διακόπτετε και θα σας πω µε πολλή αγάπη και σε-
βασµό ότι επιτρέψατε στον κύριο συνάδελφο να αναφερθεί επί
θέµατος το οποίο δεν περιλαµβανόταν στην επίκαιρη ερώτησή
του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε δίκιο σ’
αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Εν συ-
νεχεία, όµως, του δώσατε αυτό το δικαίωµα. Εγώ είµαι υπέρ της
πλήρους ανάπτυξης των επιχειρηµάτων σ’ αυτήν την Αίθουσα,
γιατί εδώ, όπως επανειληµµένως έχω τονίσει, ιερουργείται, εκ-
φράζεται και ασκείται συµβολικά και πραγµατικά η λαϊκή κυριαρ-
χία. Εποµένως θεωρώ ότι, για την ισότητα της µεταχείρισης, θα
έπρεπε να επιτρέψετε και σ’ εµένα να αναπτύξω µε πληρότητα
τις απόψεις µου. Είναι πολύ σοβαρό το θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προφανώς και
είναι σοβαρό. Δεν ήθελα να διακόψω. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Εν
πάση περιπτώσει, πιστεύω ότι αυτό θα το κάνετε στη δευτερο-
λογία. Γι’ αυτό, λοιπόν, περιµένω να ακούσω τον κύριο συνά-
δελφο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Για να απαν-
τήσω και εγώ στην παρατήρησή σας, προφανώς κάθε συνάδελ-
φος Βουλευτής πρέπει να έχει τη συνείδηση του τι λέει και του
τι υποστηρίζει κάθε φορά και πόσο συνεπής είναι µε τα γραφό-
µενά του. Το λέω, χωρίς αυτό να είναι παρατήρηση για τον κ.
Κουράκη. Δυστυχώς, καλώς ή κακώς, γίνεται από πολλούς συ-
ναδέλφους, άλλα να καταθέτουν ως ερώτηση και άλλα συµπλη-
ρωµατικά να αναπτύσσουν. Είναι µια πρακτική, εν πάση περιπτώ-
σει, που κάποιοι από τους συναδέλφους κάποιες φορές την ακο-
λουθούν. Δεν µπορεί το Προεδρείο κάθε φορά να ελέγχει και να
κάνει τις σχετικές παρατηρήσεις, κύριε Υπουργέ. 

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Κουράκη, έχετε το λόγο, αλλά επί
του θέµατος, γιατί είδατε ότι το Προεδρείο δέχθηκε παρατηρή-
σεις, οι οποίες έχουν βάση.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε
να πω µόνο ένα επιχείρηµα σε σχέση µε την προηγούµενη συζή-
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τηση. Είπατε ότι θα σεβαστούµε την απόφαση της πόλης όσον
αφορά το µετρό και τα αρχαία, αλλά δεν έχει προσκοµίσει µελέτη
από το δήµο. Ο δήµος δεν είναι αρµόδιος να εκπονήσει µια τέ-
τοιου τεραστίου µεγέθους…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων Πολιτισµού  και Αθλητισµού): Θα συ-
ζητήσουµε τώρα και αυτό το θέµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ε, τώρα, κύριε
Κουράκη, τι να σας πω; Να επανέλθετε στην επίκαιρη ερώτηση. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Τελειώνω επ’ αυτού.
Θα έλεγα ότι δεν είναι δουλειά του δήµου, είναι δουλειά της

«ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ». Θέλει εξειδικευµένο…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας και Θρησκευµάτων Πολιτισµού  και Αθλητισµού): Του
Υπουργείου δουλειά, πάντως, δεν είναι.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Του Υπουργείου δουλειά είναι να
δώσει την πολιτική εντολή.

Είπατε για λιγότερο κράτος και όλα αυτά. Κοιτάξτε, εδώ πέρα
έχουµε µια συρρίκνωση δοµών, έχουµε την απαίτηση για είκοσι
πέντε χιλιάδες απολύσεις που ζητάει η τρόικα εντός του 2013 και
πολύ φοβούµεθα ότι αυτή η διαδικασία, είτε µε διαθεσιµότητα
είτε µε εφεδρεία είτε µέσω πλεονάζον προσωπικού, προσβάλλει
βάναυσα και το Υπουργείο Πολιτισµού. Θα αναφέρω και ορι-
σµένα παραδείγµατα. Σε τι εξυπηρετεί τον εξορθολογισµό η κα-
τάργηση στα µουσεία των τµηµάτων που ασχολούνται –µιλάµε
για κατάργηση, όχι για µεταφορά σε άλλη διεύθυνση- µε το σχε-
διασµό των εκθέσεων, τα εκπαιδευτικά προγράµµατα και την
προβολή των έργων του µουσείου;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων Πολιτισµού  και Αθλητισµού): Δεν κα-
ταργούνται αυτά.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Μόνιµες περιοδικές εκθέσεις, εκ-
παιδευτικές και επικοινωνιακές δράσεις και δηµόσιες εκδηλώσεις
που εξασφαλίζουν τη σύνδεση του µουσείου µε την κοινωνία εξα-
φανίζονται. Θέλω να µε πείσετε περί του αντιθέτου, αλλά όχι µε
υπόσχεση, µε χαρτιά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας και Θρησκευµάτων Πολιτισµού  και Αθλητισµού): Μα
είναι πραγµατικότητα, δεν είναι υπόσχεση. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Πάρα πολύ ωραία! Χαίροµαι γι’
αυτό.

Φοβούµεθα ότι αυτή η συρρίκνωση των αρµοδιοτήτων µετα-
βάλει τελικά το πάλαι ποτέ Υπουργείο Πολιτισµού, που δική µας
θέση είναι να εξακολουθεί να υπάρχει, σε µια υπηρεσία που έχει
µόνο διεκπεραιωτικό χαρακτήρα, ώστε τελικά το δηµόσιο να κρα-
τήσει -σύµφωνα µε έκφραση του Υπουργού της Κυβέρνησης- ό,τι
δεν θέλουν οι ιδιώτες. Αυτό θα κρατήσει τελικά το δηµόσιο, ό,τι
δεν θέλουν οι ιδιώτες και θα παραχωρηθούν στους εργολάβους
ένα σωρό προσοδοφόροι τοµείς, όπως είναι η φύλαξη αρχαιολο-
γικών χώρων και µουσείων, καθαριότητα, τα πωλητήρια κ.λπ.. 

Επιπλέον, µε την υποβάθµιση της Αρχαιολογικής Υπηρεσίας
και την αντικατάστασή της από την υπηρεσία που σας ανέφερα
προηγουµένως στο Υπουργείο Ανάπτυξης θέλουµε να ξεµπερ-
δεύουµε µε τις ενοχλητικές αρχαιότητες, που αντιµετωπίζονται
σε κάθε περίπτωση ως εµπόδιο στην ανάπτυξη.

Επί τη ευκαιρία, θέλω να σας πω ότι µπροστά σε όλο αυτόν
τον πυρετό των αποκρατικοποιήσεων, των εκχωρήσεων κ.λπ.,
µέσα στον Αστέρα Βουλιαγµένης, ο οποίος είναι στον ΤΑΙΠΕΔ,
υπάρχει ο αρχαιολογικός χώρος του Ναού του Απόλλωνα, αν θυ-
µάµαι καλά. Και αυτός θα παραχωρηθεί στον ιδιώτη. Έχουµε
φθάσει, δηλαδή, σε τερατώδη πράγµατα όσον αφορά τη συµπε-
ριφορά της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς.

Έτσι, λοιπόν, θα έλεγα ότι και η δική σας η πρόταση, της Γε-
νικής Γραµµατείας Πολιτισµού, δεν διαφέρει ουσιωδώς από
αυτήν την οποία εσείς ο ίδιος είχατε αποκηρύξει. Και εδώ µπαί-
νουν αµείλικτα ερωτήµατα, εάν τελικά επί των ηµερών σας θα
δεχθείτε τόσο µεγάλη συρρίκνωση, τόσο µεγάλη υποβάθµιση και
τελικώς τη µεγάλη αβεβαιότητα που διακατέχει όλο το προσω-
πικό. Δεν µου απαντήσατε σε αυτό το θέµα, δηλαδή τι θα γίνει
µε το προσωπικό. Θα ήθελα µια απάντηση, όποια και αν είναι
αυτή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Κουράκη.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Τι θα γίνει µε το προσωπικό; Θα
υπάρξουν απολύσεις στο βαθµό που θα υπάρχει κατάργηση ορ-
γανικών θέσεων, συγχωνεύσεις ή οτιδήποτε άλλο; Διασφαλίζον-
ται αυτοί οι εργαζόµενοι, οι τόσο απαραίτητοι; 

Η δική µας θέση είναι ότι πρέπει να υπάρξει ένα αυτόνοµο –το
ίδιο είπατε και εσείς, είναι δική σας θέση- Υπουργείο Πολιτισµού
µε διαφύλαξη όλων των θέσεων εργασίας του προσωπικού και
κυρίως µε εξασφάλιση όλων των αναγκαίων πόρων για την προ-
στασία της πολιτιστικής κληρονοµιάς και την ενίσχυση της σύγ-
χρονης καλλιτεχνικής δηµιουργίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουράκη. 

Ο Υπουργός κ. Τζαβάρας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Οφείλω
να οµολογήσω ότι σήµερα δεν µε εκπλήσσετε θετικά. Γιατί έχω
συνηθίσει τουλάχιστον από µέρους σας να παίρνω και εµπερι-
στατωµένες και επαρκώς αιτιολογηµένες τοποθετήσεις.

Σήµερα φαίνεται ότι αυτοί που σας έδωσαν τα στοιχεία, µάλ-
λον δεν έχουν παρακολουθήσει τις εξελίξεις και έχετε µείνει στην
αρχική πρόταση, για την οποία και εµείς είχαµε ασκήσει κριτική
και την οποία εν συνεχεία, µετά από αλλεπάλληλες συσκέψεις,
όπως σας είπα, αποδέχθηκε πλήρως το Υπουργείο Διοικητικής
Μεταρρύθµισης. Πρέπει να δείτε το καινούργιο σχέδιο. Μετά
από αυτό, όχι µόνο θα αλλάξετε την τοποθέτησή σας, αλλά πι-
στεύω ότι θα επαινέσετε -εσείς ειδικά- και την προσπάθεια που
έγινε από την πλευρά της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου. Δεν
υπολείπεστε ούτε σε γενναιοψυχία ούτε σε αναγνώριση εκείνου
που χρειάζεται ο τόπος, έστω και αν αυτό προέρχεται από µία
αντίπαλη πολιτική δύναµη. 

Το λέω αυτό, κύριε Κουράκη, ειδικά σε εσάς, γιατί γνωρίζω ότι
για τον πολιτισµό, βεβαίως, έχετε τις καλύτερες προθέσεις και
αγωνίζεστε, ώστε ο τόπος πραγµατικά να αξιοποιήσει µε τον πιο
αποτελεσµατικό και µε τον πιο πρόσφορο τρόπο την πολιτιστική
του κληρονοµιά. Έτσι, στη συγκεκριµένη περίπτωση, εάν θα κά-
νετε τον κόπο να δείτε το καινούριο σχέδιο, θα διαπιστώσετε ότι
υπάρχουν πολύ σοβαρές καινοτοµίες, που ανταποκρίνονται στις
σύγχρονες ανάγκες προστασίας της πολιτιστικής κληρονοµιάς.

Πρώτα απ’ όλα, έχουµε µια καινούργια διεύθυνση, που υπάγε-
ται στην εποπτεία του αρµόδιου Υπουργού, η οποία λέγεται Δι-
εύθυνση Αξιοποίησης και Προβολής της Πολιτιστικής Κληρονο-
µιάς, Στρατηγικού Σχεδιασµού και Συντονισµού Δράσεων. Για
πρώτη φορά, δηλαδή, αυτή η µεγάλη υπόθεση, η εθνική υπό-
θεση, της προστασίας, της προβολής και της αξιοποίησης της
πολιτιστικής κληρονοµιάς, παραδίδεται σε ένα επιτελικό όργανο,
που δεν υπήρχε πριν.

Αυτό που είπατε για τα  µουσεία ειδικά, δεν ανταποκρίνεται
στην πραγµατικότητα. Αντιθέτως, ενθαρρύνονται οι περιφερει-
ακές δοµές του Υπουργείου, προκειµένου να έχουν και εκπαι-
δευτικά προγράµµατα και να οργανώνουν περιοδικές εκθέσεις.

Το τρίτο και σοβαρότερο, το οποίο επίσης νοµίζω ότι έπρεπε
να σας το έχουν πει και να σας έχουν ενηµερώσει περί αυτού,
είναι ότι για πρώτη φορά έχουµε τµήµατα φύλαξης και προστα-
σίας αρχαιολογικών χώρων και µουσείων. Ήταν ένα πάγιο αίτηµα
που ανταποκρίνεται στις σύγχρονες ανάγκες. Υπάρχει πράγµατι
αγωνία για την επάρκεια στη φύλαξη και στην προστασία των αρ-
χαιολογικών χώρων και των µουσείων στις συνθήκες οικονοµικής
κρίσης που ζούµε. 

Πράγµατι, σε συνεργασία µε το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης, φτάσαµε στην καλύτερη δυνατή σύνθεση και έχουµε
πλέον τµήµατα µε τέτοιο περιεχόµενο, που θα οργανώνουν σε
πανελλαδική κλίµακα και κατά περιφερειακή δοµή, τις προσπά-
θειες για τη φύλαξη και την προστασία.

Επίσης, υπάρχει ήδη -και το έχουµε πει- ως νοµοθετικό δεδο-
µένο ότι στο Υπουργείο Πολιτισµού εξαιρέθηκε το ανθρώπινο δυ-
ναµικό και από τη διαθεσιµότητα και από την εφεδρεία. Είναι
ρητή η πρόβλεψη του νόµου. Τη γνωρίζετε. Βεβαίως, εδώ θα
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πρέπει να σας πω ότι επ’ αυτού δεν υπάρχει από καµµία συνδι-
καλιστική πλευρά µέσα στο Υπουργείο αντίθετη άποψη. Είναι δε-
δοµένο ότι δεν απειλούνται µε τέτοιου είδους µέσα οι υπάλληλοι
του πρώην Υπουργείου Πολιτισµού και της νυν Γενικής Γραµµα-
τείας Πολιτισµού. Και αυτό συµβαίνει, ακριβώς γιατί ο νοµοθέτης
αναγνωρίζει ότι η προσφορά τους, η απασχόλησή τους, η εργα-
σία τους έχει ένα ειδικό, ένα συγκεκριµένο περιεχόµενο, το οποίο
βεβαίως σ’ αυτές τις δύσκολες ώρες το έχει ανάγκη η χώρα, το
κράτος και η κοινωνία. 

Όσον αφορά το θέµα της αγωνίας σας για τυχόν απολύσεις
στο προσωπικό της γενικής γραµµατείας, είναι δεδοµένο ότι µε
αυτήν τη µεταρρύθµιση, µε αυτήν την αναδιοργάνωση, δεν υπάρ-
χει καµµία, έστω και η παραµικρή, αναφορά σε κατάργηση ορ-
γανικών θέσεων. Γιατί αναδιοργάνωση σηµαίνει αναδιαµόρφωση
των δοµών του Υπουργείου. 

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, δηµιουργούµε ένα καινούριο θεσµικό
τοπίο, αναφορικά µε τις δοµές διοίκησης, διαχείρισης και διεύ-
θυνσης της Γενικής Γραµµατείας Πολιτισµού. Τίποτα άλλο πέραν
αυτού.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς σας

ευχαριστούµε, κύριε Τζαβάρα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Γυµνάσιο Σταυρούπολης
Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµεθα στη µε αριθµό 1177/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή Α’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς - Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Νικολάου Βούτση προς
τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, σχετικά µε τη θεσµοθέτηση ασφαλιστικών δικλεί-
δων για την διακρίβωση των πραγµατικά επίορκων δηµοσίων
υπαλλήλων από όσους παραπέµπονται για ήσσονος σηµασίας
ζητήµατα.

Έχετε το λόγο, κύριε Βούτση, για να αναπτύξετε την επίκαιρη
ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είµαι σίγουρος ότι θε-
ωρείτε κι εσείς πως αυτή η ερώτηση είναι άκρως επείγουσα και
σηµαντική και θα µπορούσε να γίνει από όλες τις πτέρυγες του
Κοινοβουλίου. Γιατί αν θυµάστε καλά –και είµαι σίγουρος ότι θυ-
µάστε- είχε γίνει πλούσιος διάλογος µε ενστάσεις απ’ όλες τις
πτέρυγες του Κοινοβουλίου και στη συζήτηση στην επιτροπή και
στη συζήτηση στην Ολοµέλεια.

Ερχόµαστε τώρα δύο τρεις µήνες µετά να αποτιµήσουµε το
κλίµα που δηµιουργήθηκε µέσα στον κόσµο των δηµοσίων υπαλ-
λήλων απ’ αυτήν τη διάταξη, µε βάση την οποία η καταγγελία για
παράβαση καθήκοντος οδηγεί σε αυτοδίκαιη αργία και στον προ-
θάλαµο πιθανότατης απόλυσης. Γι’ αυτό ζητάµε –το βλέπετε και
µέσα στην ερώτηση- την τροποποίηση αυτών των νοµοθετικών
διατάξεων.

Κύριε Υπουργέ, στο διάστηµα που πέρασε υπάρχουν ψηφί-
σµατα -τα έχω εδώ- από συνδικαλιστικές οργανώσεις, υπάρχουν
προσωπικές καταγγελίες, υπάρχει ένα φάσµα για πιθανές απο-
λύσεις κι ότι βρίσκονται εν διωγµώ οι δηµόσιοι υπάλληλοι µέσα
από ένα σαφάρι για επιόρκους. 

Η κοινή γνώµη έκπληκτη βλέπει καθηµερινά τα δελτία των
20.00’ σαν επικοινωνιακό επιτελείο της Κυβέρνησης, να λειτουρ-
γούν σε ένα µπαράζ για να δηµιουργούνται ζητήµατα και συνθή-
κες κοινωνικού αυτοµατισµού εναντίον των δηµοσίων υπαλλή-
λων. 

Και δεν έχει υπάρξει µία καλή κουβέντα στήριξης, κύριε
Υπουργέ. Επί µήνες ανακαλύπτοντας υποθέσεις πραγµατικές και
άλλες που πιθανώς να υπάρχουν, δηµιουργείται αυτό το µπαράζ
για να υπάρχει η αίσθηση περί πλήθους και δεκάδων χιλιάδων
επιόρκων στο δηµόσιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν είναι µία ερώτηση η οποία προέρχεται από το σωλήνα κά-
ποιων επιστηµονικών ή εµπειρικών καταθέσεων ή απόψεων, διότι
έγινε ερώτηση εγκαίρως από Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και υπήρξε
µία καθησυχαστική απάντηση από την πλευρά σας, από το Δε-
κέµβριο κιόλας. 

Εγώ προσωπικά µέσα από περιοδείες το τελευταίο δίµηνο –
θα µπορούσα να σας απαριθµήσω τους χώρους, δεν το κάνω για
την οικονοµία του χρόνου- σε επαφή µε τον κόσµο σε δήµους,
στην αποκεντρωµένη διοίκηση, σε Υπουργεία, στο ΙΚΑ, παντού,
διέκρινα αυτό το άγχος, αυτόν το φόβο, ο οποίος, προσέξτε, έρ-
χεται µαζί µε την εισοδηµατική δυσπραγία. Δηλαδή διακρίναµε
ένα άγχος και ένα στρες για την οικογένειά του ο καθένας. Υπάρ-
χει µία γενικότερη απαξίωση από την παθογένεια. Επ’ αυτού
είµαι σίγουρος πως θα έχετε την ίδια γνώµη. Απαξιώνεται η δη-
µοσιοϋπαλληλία κάτω από τις στρατιές των συµβούλων όλων
των υπευθύνων που πηγαίνουν εκεί. Τελικά δεν µπορούν να δώ-
σουν αυτά που µπορούν, πράγµατι, να δώσουν, ως δηµόσιοι λει-
τουργοί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Στη δευτερολογία ίσως θα µπορούσα

να σας πω περισσότερα, διότι είναι πολιτικό το ερώτηµα. Είναι
πολιτική η συζήτηση, κύριε Μανιτάκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχει µεγάλο
ενδιαφέρον. Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Αντώνιος Μανιτάκης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε Βουλευτά,
κύριε Βούτση, κατ’ αρχάς σας ευχαριστώ γιατί µου δίνεται την
ευκαιρία να αποσαφηνίσω ορισµένα πράγµατα. Αλλά θα µου επι-
τρέψετε να πω ότι λυπάµαι, όχι γι’ αυτά που είπατε προφορικά
αλλά γι’ αυτά που έχετε γράψει, γιατί µου αποδίδεται αιτιάσεις
παντελώς αστήρικτες και παντελώς αβάσιµες.

Ισχυρίζεστε ότι έχω παραβιάσει το άρθρο 103 του Συντάγµα-
τος. Έχω την εντύπωση ότι δεν το διαβάσατε προσεκτικά. Το
άρθρο 103 του Συντάγµατος δεν έχει απολύτως καµµία σχέση
µε την αργία. Το άρθρο 103 του Συντάγµατος έχει σχέση µόνο
µε την απόλυση ή την παύση δηµοσίου υπαλλήλου. Η αργία δεν
έχει καµµία απολύτως σχέση µ’ αυτό το θέµα. 

Ισχυρίζεστε ακόµη ότι µπορεί κανείς να µπει σε αργία -και µά-
λιστα σε αυτοδίκαιη αργία- µε απλή δίωξη οποιουδήποτε πειθαρ-
χικού  παραπτώµατος. Λάθος. Εντελώς λάθος. 

Ισχυρίζεστε ακόµα ότι εισήγαγα και ανέτρεψα το Πειθαρχικό
Δίκαιο των δηµοσίων υπαλλήλων. Προφανώς δεν είδατε ότι αυτό
το κείµενο που κατέθεσα ήταν εντελώς παρόµοιο µε αυτό που
υπήρχε στον Υπαλληλικό Κώδικα από το 1951. 

Το µόνο που πρόσθεσα, το µόνο που είπα είναι ότι όταν κά-
ποιος παραπέµπεται µε αµετάκλητη –το τονίζω- απόφαση συµ-
βουλίου για κακούργηµα -δηλαδή ύστερα από δυο ή τρία χρόνια-
και υπάρχουν άρα επαρκείς διαπιστωµένες ενδείξεις ότι έχει δια-
πράξει ένα ποινικό αδίκηµα πολύ σοβαρό, καλό είναι για το συµ-
φέρον της υπηρεσίας, να µην πηγαίνει στη δουλειά του. Αν είναι
δάσκαλος, να µη διδάσκει. Να περιµένουµε την απόφαση. Αν
είναι υπάλληλος σε οποιαδήποτε υπηρεσία και έχει παραπεµφθεί
αµετακλήτως για κακούργηµα, να µην πηγαίνει για να µην εξα-
κολουθεί να σκανδαλίζει µε την παρουσία του. Αυτή είναι η προ-
σθήκη που έκανα σ’ αυτό το θέµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κυρία Πρόεδρε, να µου επιτρέψετε να πάρω λίγο χρόνο. 
Σχετικά µε αυτά που αναφέρατε εκτός της γραπτής σας ερώ-

τησης, να σας πω ότι είναι πολιτικού περιεχοµένου. Θα µου επι-
τρέψετε να πω ένα πράγµα. Δε θα απολογηθώ για την υστερία
του Τύπου. Δεν είµαι υπεύθυνος και δεν έχω καµµία υποχρέωση
να απολογούµαι γι’ αυτό. Λυπάµαι όµως όταν µου αποδίδετε
πράγµατα για τα οποία δεν έχω καµµία ευθύνη ούτε θεσµική
ούτε πολιτική. 

Εγώ ποτέ δεν ανέφερα τη λέξη «επίορκοι υπάλληλοι». Ποτέ
στους επτά µήνες που είµαι στο Υπουργείο δεν έκανα δήλωση
που να αφορά την πειθαρχική δίωξη των υπαλλήλων. Ποτέ. Τέ-
τοιο τρόµο και τέτοιο φόβο εγώ δεν δηµιούργησα. 
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Θα ήθελα όµως να πω, αγαπητέ Νίκο, ότι και η Αντιπολίτευση
θα πρέπει να προσέχει να µην εντείνει, να µην παίζει το παιχνίδι
του φόβου και της τροµοκρατίας και να µη δηµιουργεί µε τις
ερωτήσεις της µεγαλύτερο πανικό απ’ αυτό που δηµιουργούν τα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης.

Για τα συγκεκριµένα θέµατα που µε ρωτάτε, θα αναφερθώ στη
δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ.

Κύριε Βούτση, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν γνωρίζω και δεν

νοµίζω πως είστε, ως Κυβέρνηση συνολικά, θύµα µια γενικευµέ-
νης παρανόησης µε την οποία ασχολούνται σε πολύωρες συνε-
δριάσεις τους και έχουν εκδώσει ψηφίσµατα η ΑΔΕΔΥ, το
Τεχνικό Επιµελητήριο, οι δήµοι. Έχουν µαζευτεί ντοσιέ ολόκληρα
από προσωπικές περιπτώσεις ανθρώπων. 

Σας επαναλαµβάνω ότι µέσα από την επαφή µου µε τον κόσµο,
γνωρίζω πάρα πολύ καλά πως, παραδείγµατος χάριν, υπάλληλοι
που δουλεύουν σε αποκεντρωµένες διοικήσεις και έχουν σχέση
µε τα δασαρχεία, πως πολιτικοί µηχανικοί που έχουν σχέση µε
τις πολεοδοµίες και όχι µόνο, πως άλλοι δηµοτικοί υπάλληλοι
που έχουν καθηµερινή σχέση µε τον πολίτη, βρίσκονται σιγά-σιγά
έρµαια σε πιέσεις και σε δόλιες από πλευράς πολιτών, καταπα-
τητών ή άλλων. Σε κάθε περίπτωση, µε την παραµικρή πρόταση
που θα γίνει για να θεωρηθούν ότι έχουν παραβεί το καθήκον
τους, θα τους έχει στο χέρι του οποιοσδήποτε προϊστάµενος επί
της ουσίας για να τους βάλει στο καθεστώς της διαθεσιµότητας. 

Αυτό είναι το γενικό πνεύµα, σας επαναλαµβάνω -και πιστέψτε
το- από προσωπική εµπειρία, από προσωπική επαφή µε δεκάδες
υπηρεσίες αυτόν τον καιρό και όχι µόνο από τα χαρτιά που έχω
προσκοµίσει, από τα ψηφίσµατα φορέων, συλλόγων, ανθρώπων
µηχανικών που γνωρίζω κ.λπ. 

Σας επαναλαµβάνω, είµαι σίγουρος ότι και όλοι οι Βουλευτές,
ο οποιοσδήποτε κι αν σας µιλούσε, θα σας έλεγαν το ίδιο. Θυ-
µηθείτε πως είχε ξεκινήσει αυτή η συζήτηση για τους αστυνό-
µους, παραδείγµατος χάριν και από τους δυο πρώην προέδρους
στην επιτροπή.

Είναι φανερό ότι σ’ αυτό το ζήτηµα θα πρέπει να υπάρξει µία
τροποποίηση των νοµοθετικών διατάξεων διότι η υστερία του
Τύπου που λέτε, είναι απολύτως κατευθυνόµενη από την κυβερ-
νητική προπαγάνδα. 

Αυτό δεν σηµαίνει πως εσείς τους βάζετε, κύριε Μανιτάκη.
Ίσα-ίσα, ενδεχοµένως να υπονοµεύουν και τη δική σας αλήθεια.
Δεν θα υπεισέλθω στο γενικότερο ζήτηµα των απολύσεων και σ’
όλη τη συζήτηση που γίνεται γύρω απ’ αυτό και για τις δικές σας
απόψεις και για το δικό σας ρόλο. Αλλά είναι σαφέστατο ότι
υπάρχει αυτός ο διωγµός, αυτό το «πογκρόµ», αυτό το επικοινω-
νιακό µπαράζ έναντι του οποίου –επιτρέψτε µου να πω- δεν είναι
υπόλογη η Αντιπολίτευση επειδή κάνει ερωτήσεις που επισηµαί-
νουν ζητήµατα. Δεν υπάρχει µία καλή κουβέντα από πλευράς της
λαλίστατης Κυβέρνησης, του λαλίστατου Κυβερνητικού Εκπρο-
σώπου, του ίδιου του Πρωθυπουργού. 

Με ποια δηµοσιοϋπαλληλία, θα προχωρήσουµε σε συνθήκες
κρίσης και µετά από την κρίση για την ανασυγκρότηση και την
αναστήλωση αυτού του κράτους, κύριε Υπουργέ, ενώ παραµένει
–επαναλαµβάνω- το πλήθος των συµβούλων, η νέα φόρµα των
εξήντα τριών υπαλλήλων µε τον επικεφαλής σε σχέση µε την κυ-
βερνητική λειτουργία που συζητήσαµε την άλλη φορά εδώ, µε
το γενικό γραµµατέα ο οποίος θα κάνει τη «γέφυρα» µε την Κυ-
βέρνηση; Δηλαδή µε µία απαξίωση, µ’ ένα dubbing, πέρα του κοι-
νωνικού dubbing, του εισοδηµατικού dubbing, να υπάρχει και µία
ηθική απαξίωση για τη δηµοσιοϋπαλληλία, ένα τράβηγµα προς
τα κάτω, να µη µπορεί κανείς ελεύθερα να επικοινωνεί µε τους
πολίτες, να ασκεί το λειτούργηµά του; 

Συµφωνώ απολύτως ότι γι’ αυτούς που παραβαίνουν το καθή-
κον τους ο όρος «επίορκοι» είναι απολύτως λαθεµένος. Να υφί-
στανται τις κυρώσεις κατά τον ισχύοντα Δηµοσιοϋπαλληλικό
Κώδικα στον οποίο αναφερθήκατε, αλλά από κει και πέρα να
υπάρχει η περηφάνια και το ηθικό ανάστηµα ότι δεν µπορεί κα-
νείς είτε καταπατητής είτε δόλιος στη συναλλαγή του µε το δη-
µόσιο, να οδηγήσει ένα δηµόσιο υπάλληλο στην εφεδρεία και

στην πιθανή απόλυση.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-

µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε Βούτση, παρ’
όλο που χρησιµοποιήσατε τον όρο ότι γίνεται «πογκρόµ» και άρα
ρίχνετε κι εσείς «νερό στο µύλο» της τροµοκρατίας µε αυτούς
τους όρους που χρησιµοποιείτε, θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι
δεν είναι δυνατό να παραµένουν στην υπηρεσία, όπως έχει προ-
βλέψει ο κώδικας –όπως ανέφερα προηγουµένως- από το 1951,
αυτοί που παραπέµπονται αµετάκλητα για κακουργηµατικές
πράξεις. Νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε µαζί µου -δεν πιστεύω ότι
θα ανεχόσασταν- οι υπάλληλοι οι οποίοι παραπέµπονται για πλα-
στογραφία, για απάτη, για δωροδοκία, οι υπάλληλοι οι οποίοι
διώκονται για υπεξαίρεση, για κατάχρηση δηµοσίου χρήµατος,
για εγκλήµατα κατά της γενετήσιας ελευθερίας, όταν παραπεµ-
φθούν αµετάκλητα για να δικαστούν, να εξακολουθήσουν να πα-
ραµένουν στην υπηρεσία.

Κύριε Βούτση, πιστεύω ότι κι εσείς θα συµφωνήσετε µαζί µου
ότι υπήρχε µία κατάσταση ανοχής και ατιµωρησίας και ότι πρέπει
να αποκαταστήσουµε το κύρος των δηµοσίων υπαλλήλων. Πρέ-
πει να προστατεύσουµε τους άξιους, τους ικανούς, τους έντι-
µους υπαλλήλους που είναι η τεράστια πλειοψηφία, αποµακρύ-
νοντας όµως αυτούς που αµαυρώνουν την εικόνα και την αξιο-
πρέπεια των άξιων υπαλλήλων. Νοµίζω ότι πρέπει να συµφωνή-
σετε µαζί µου ότι πρέπει να λάβουµε όλα τα µέτρα που χρειά-
ζονται για να δείξουµε ότι αυτοί που παραβαίνουν το νόµο για
ίδιο όφελος –µιλάω για παράβαση καθήκοντος- και έχουν παρα-
πεµφθεί µε αµετάκλητη απόφαση για να δικαστούν, ώσπου να
δικαστούν, θα µπορούσαν προσωρινά να αποµακρυνθούν από
την υπηρεσία τους. Αυτό το µέτρο πήραµε. 

Τα µέτρα που πήραµε αποβλέπουν σ’ ένα και µόνο σκοπό, στο
να αποκαταστήσουν το κύρος της τεράστιας πλειοψηφίας των
υπαλλήλων για να µη λοιδορούνται συνεχώς, για να µην απαξιώ-
νονται. 

Εγώ δέχοµαι ότι, πράγµατι, υπάρχει αυτή η υστερία. Δεν ξέρω
αν είναι κατευθυνόµενη ή όχι. Δεν είµαι αυτήν τη στιγµή σε θέση
να το κρίνω ή να το υποδείξω, αλλά εάν δεν πάρουµε µέτρα για
να αποκατασταθεί η συναίσθηση της πειθαρχικής ευθύνης, εάν
η δηµόσια διοίκηση δεν δείξει ότι αξίζει της τιµής και της εµπι-
στοσύνης των πολιτών, δεν νοµίζω ότι είναι δυνατό να υπερηφα-
νευόµαστε, όταν πάση θυσία ανεχόµαστε την ατιµωρησία και το
να µη στιγµατίζονται οι εγκληµατικές πράξεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ. 
Η πρώτη µε αριθµό 1193/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του Κέντρου Αποθερα-
πείας και Αποκατάστασης Ηµερήσιας Νοσηλείας της Ιεράς Μη-
τρόπολης Μονεµβασιάς και Σπάρτης, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τρίτη µε αριθµό 1170/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Χίου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Κωνσταντίνου Τριαντάφυλλου προς τον Υπουργό Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την επιχεί-
ρηση της Ελληνικής Αστυνοµίας κατά χρηστών τοξικοεξαρτησια-
κών ουσιών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 1174/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε τη χρησιµοποίηση των καταθέσεων των Ελλήνων απο-
ταµιευτών από τις τράπεζες για την εξόφληση χρεών προς αυτές
χωρίς την τήρηση των διαδικασιών του Κώδικα Πολιτικής Δικο-
νοµίας, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται. 

Η πέµπτη µε αριθµό 1190/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου -
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Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τους Υπουργούς Οικονο-
µικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης, σχετικά µε τη δηµοσιοποίηση των στοιχείων της
Ελληνικής Στατιστικής Αρχής από την απογραφή των µετανα-
στών, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται. 

Η έβδοµη µε αριθµό 1186/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τον
Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την συµπεριφορά της αστυνοµίας προς τους κατοίκους της
Χαλκιδικής που είναι αντίθετοι στην εκµετάλλευση των µεταλ-
λείων χρυσού, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να
έχω το λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, αφού είστε ο µόνος Βουλευτής µέσα στην Αίθουσα, να
σας ακούσουµε. 

Ορίστε, έχετε το λόγο. 
ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν θα ερ-

χόµουν στην Αίθουσα αν δεν ήταν η δεύτερη φορά που καταθέ-
τουµε την ερώτηση και η δεύτερη άρνηση του κυρίου Υπουργού
να έρθει να απαντήσει. 

Ωστόσο, θα ήθελα να σηµειώσω ότι η ερώτηση, έτσι όπως την
αναγνώσατε, αφορά ένα πραγµατικό όργιο καταστολής που το
προηγούµενο διάστηµα διεξάγεται σε όλη τη βορειοανατολική
Χαλκιδική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, δεν µπορείτε τώρα να εκθέσετε την ερώτησή σας.  

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ο κύριος Υπουργός µπορεί
να έχει την πολυτέλεια και την επιλογή να µην εµφανίζεται στη
Βουλή για να απαντήσει, ωστόσο είναι υποχρεωµένος να απαν-
τήσει τουλάχιστον στους µαθητές και τις µαθήτριες της περιοχής
που δέχθηκαν τη βία των προσαγωγών, που πολλές φορές
πήραν και χαρακτήρα «γκανγκστερικό».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. Δεν µπορείτε να την αναλύσετε άλλο. 

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρό-
εδρε. 

Είναι υποχρεωµένος να απαντήσει στους µαθητές και τις µα-
θήτριες της Ιερισσού που δέχθηκαν τα χηµικά της Αστυνοµίας
µέσα στον αυλόγυρο του Γυµνασίου και του Λυκείου και δεν µπο-
ρεί να κρύβεται ούτε από τους κατοίκους ούτε από τους µαθητές
και τις µαθήτριες της περιοχής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, δεν µπορείτε άλλο να τοποθετηθείτε. 

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Αυτοί οι µαθητές και οι µα-
θήτριες, αύριο, κινητοποιούνται στον Πολύγυρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν έχει νόηµα
αυτό που κάνετε. Εν απουσία του  κυρίου Υπουργού, δεν µπο-
ρείτε να αναλύσετε την ερώτηση.

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Πρέπει να απαντήσει η πο-
λιτική ηγεσία και η Κυβέρνηση απέναντι σε αυτό τον κόσµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εν πάση περι-
πτώσει, εσείς είχατε ενηµερωθεί ότι δεν θα συζητηθεί η ερώτησή
σας. Σίγουρα οι παρατηρήσεις σας περί της µη ελεύσεως του
κυρίου Υπουργού µπορεί να έχουν βάση, γιατί δυστυχώς συµ-
βαίνει αυτό. 

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Θα µου επιτρέψετε να πω ότι
όταν από τις δεκατέσσερις ερωτήσεις συζητούνται µόνο οι τρεις
ερωτήσεις, τότε υπάρχει θέµα λειτουργίας. Το Προεδρείο δεν

µπορεί να µένει ουδέτερο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προφανώς. Το

έχουµε συζητήσει και ο κύριος Πρόεδρος έχει κάνει επανειληµ-
µένες επισηµάνσεις στους κυρίους Υπουργούς και στην Κυβέρ-
νηση. Πραγµατικά είναι ένα πρόβληµα. 

ΘΕΟΔΟΣΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ
και εγώ. 

Η πρώτη µε αριθµό 1194/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορ-
δάνη Τζαµτζή προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αυστηρή
αντιµετώπιση των ασθενών από τα Κέντρα Πιστοποίησης Αναπη-
ρίας όταν οδηγούνται στη Δευτεροβάθµια Επιτροπή µετά από
ένστασή τους, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1169/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Κερκύρας του Πανελληνίου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Αγγελικής Γκερέκου προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε τη διατήρηση της αυτονοµίας της Τριτοβάθµιας Τουριστικής
Εκπαίδευσης, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος της κυρίας Βου-
λευτού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 1192/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις εξοικονοµή-
σεις που πέτυχαν τα ασφαλιστικά ταµεία από διακοπές συντά-
ξεων και από επιστροφές αχρεωστήτως καταβληθεισών συντά-
ξεων, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 1191/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου –
Χρυσή Αυγή κ. Γεωργίου Γερµενή προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τις αναδροµικές κρατήσεις στις συντάξεις των
υπαγοµένων στα ειδικά µισθολόγια, δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 1184/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τα προβλήµατα από
την τοποθέτηση υπαλλήλων στις Δικαστικές Υπηρεσίες µε σχέση
εργασίας Ιδιωτικού Δικαίου, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Τέλος, η έβδοµη µε αριθµό 1187/12-3-2013 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τους Υπουρ-
γούς Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού
και Εσωτερικών, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
στην απρόσκοπτη δωρεάν µεταφορά των µαθητών στα σχολεία,
δεν συζητείται, σε συνεννόηση του κυρίου Υπουργού µε τον
κύριο Βουλευτή και διαγράφεται . 

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 10.36’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 22 Μαρτίου 2013 και ώρα
11.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επίκαιρης επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

9494 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


